

645 Years of the Battle of Kulikovo

The Battle of Kulikovo was a major medieval clash between the united Russian army, led by Grand Prince Dmitry Ivanovich of Vladimir and Moscow (later nicknamed “Donskoy” for his victory at Kulikovo), and the forces of Mamai, ruler of the western part of the Golden Horde. It took place on September 8, 1380 (Julian calendar) at Kulikovo Field (southeast of Tula Region). The decisive victory of the Russian troops at Kulikovo was an important step toward the restoration of Russian unity and the future overthrow of the Golden Horde’s domination.

To commemorate the 645th anniversary of the Russian victory in the Battle of Kulikovo, the Tula Amateur Radio Center “Levsha” (a primary branch of DOSAAF Russia in the Tula Region) and the Regional Branch of the Union of Radio Amateurs of Russia in the Tula Region establish the diploma “**645 Years of the Battle of Kulikovo**”

The diploma is free of charge and issued electronically through the amateur radio service **hamlog.online** for two-way QSOs with amateur radio stations operating from Tula city and the Tula Region.

A mandatory requirement is confirmation of QSOs on **hamlog.online**.

Contacts for the diploma are counted starting **September 20, 2025**; the diploma has no expiration.

To obtain the diploma, applicants must score **100 points**. Points are awarded as follows:

- QSO with a station operating from the Tula Region – **5 points**
- QSO with members of the Tula Amateur Radio Center “Levsha” – **10 points**
- QSO with members of the Tula Branch of the Union of Radio Amateurs of Russia – **10 points**
- QSO with the collective radio station of Tula OTSh DOSAAF Russia RK3PWA – **20 points**

QSOs are credited on all amateur HF bands (including WARC) and VHF bands using any mode (Phone, CW, Digital).

Duplicate QSOs are counted on different bands, or on the same band if different modes are used (CW, SSB, Digital).

All digital modes are counted as **Digital**, and SSB, AM, and FM are counted as **Phone**.

Положение о дипломе "645 лет Куликовской битве"

Куликовская битва - крупное средневековое сражение между объединённым русским войском во главе с Великим князем Владимирским и Московским Дмитрием Ивановичем (прозванным «Донским» за победу в Куликовской битве) и войском правителя западной части Золотой Орды Мамая, состоявшееся 8 сентября 1380 года (по юлианскому календарю) на Куликовом поле (юго-восток Тульской области).

Решающая победа русских войск в Куликовской битве стала важным шагом на пути к восстановлению единства Руси и будущему свержению золотоордынского ига.

В ознаменование 645-летия победы русских войск в Куликовской битве - Тульский радиолубительский центр "Левша" (первичное отделение ДОСААФ России Тульской области) и Региональное отделение Союза радиолубителей России по Тульской области учреждают диплом "645 лет Куликовской битве".

Условия выполнения диплома:

Диплом бесплатный и выдается в электронном виде на радиолубительском сервисе hamlog.online за проведение двусторонних радиосвязей с любительскими радиостанциями работающими из г.Тулы и Тульской области.

Обязательным условием является подтверждение QSO на радиолубительском сервисе hamlog.online.

Радиосвязи на диплом засчитываются с 20 сентября 2025г, диплом бессрочный.

Для получения диплома, соискателям необходимо набрать 100 очков.

Начисление очков:

- за радиосвязь со станцией работающей из Тульской области начисляется - 5 очков;
- за радиосвязь с членами Тульского радиолубительского центра «Левша» - 10 очков;
- за радиосвязь с членами РО СРР по Тульской области - 10 очков;
- за радиосвязь с коллективной радиостанцией Тульской ОТШ ДОСААФ России RK3PWA - 20 очков.

Засчитываются радиосвязи, проведённые на всех радиолубительских KB (включая WARC) и УКВ диапазонах любым видом излучения (Phone, CW, Digital). Повторные радиосвязи засчитываются на различных диапазонах, а на одном диапазоне - различными видами излучения (CW, SSB, Digital). Все цифровые виды засчитываются за Digital, а SSB, AM и FM - за Phone .

Для получения диплома станциям-активаторам работающим из Тульской области необходимо провести не менее 100 радиосвязей. Обязательным условием является загрузка QSO на радиолубительский сервис hamlog.online.